
Bergen op Zoom, 17 april 2022 
 
 
Geachte leden van de gemeenteraad van Bergen op Zoom, 
 
Sinds onze vorige brief, van 6 april jl., heeft u met elkaar niet stil gezeten. Wij gaven u 4 adviezen. Die 
in onze ogen voor dit moment de meeste kans op een stabiel gemeentebestuur geven, een bijdrage 
leveren aan de gewenste cultuurverandering en het draagvlak voor het beleid in de raad vergroten.  
 
Met alle vier bent u voortvarend aan de slag gegaan.  
 
Het eerste advies 
Het eerste advies, waarin 6 partijen uit uw raad werd gevraagd verkennende gesprekken met elkaar 
te voeren voor een coalitie, heeft geresulteerd in drie gesprekken. Afgelopen weekend, 
maandagavond jl. en gisteren. Die laatste twee gesprekken zijn onder onze leiding gevoerd. Er is een 
strak proces uitgelijnd om tot coalitievorming te komen.  
 
De thans formerende partijen hebben een aantal voornemens uitgesproken.  
 
De eerste is een akkoord te sluiten op hoofdlijnen. Met als vertrekpunt het focusakkoord.  
 
Als tweede zullen pijnpunten worden benoemd. De formerende partijen zijn het eens dat ze hierover 
niet op voorhand tot overeenstemming hoeven te komen. Echter zal over deze punten worden 
afgesproken binnen welk tijdspad hierover zal moeten zijn beslist. De gemeenteraad zal hierin als 
hoogste orgaan de doorslag geven, waarbij de verwachting is dat het debat levendig en op inhoud 
kan zijn. Juist omdat er niet van tevoren een definitieve keuze is gemaakt. De formerende partijen 
zijn voornemens op deze punten in de komende bestuursperiode met hulp van uw raad koers te 
zetten. 
 
Ten derde spraken de formerende partijen af dat raadsvoorstellen die zich daarvoor lenen 
(bijvoorbeeld de onder 2 genoemde pijnpunten) met meerdere scenario’s (en al hun implicaties) aan 
uw raad zullen worden voorgelegd. Zodat uw raad deugdelijk invulling kan geven aan haar 
besluitvormende taak.  
 
Als vierde is besproken dat de financiële kaders leidend zullen zijn. Het beoogd bestuur committeert 
zich hieraan en zal bij elk voorstel met financiële consequenties de dekking duidelijk aangeven. Van 
uw raad wordt gevraagd in dezelfde lijn te opereren. Voorstellen vanuit de raad die een financiële 
consequentie meebrengen zullen enkel kunnen slagen als hiervoor dekking wordt gevonden. Het 
betekent dus dat er keuzes gemaakt moeten worden. Het beoogd bestuur gaat dit aan en van uw 
raad wordt hetzelfde gevraagd.  
 
Tenslotte is besproken dat de gesprekken zullen worden ondersteund door de gemeentesecretaris. 
Uitdrukkelijk zal immers rekening moeten worden gehouden met de staat van de ambtelijke 
organisatie, de transitie waarin deze zich bevindt en de uitdagingen die zij te verstouwen hebben. 
Afspraken in een akkoord zullen hiermee uitdrukkelijk rekening houden. Er leeft een breed gedragen 
wens om haalbare afspraken met elkaar te maken. Zodat Bergen bestuurlijk en financieel weer op 
orde kan komen.  
 
Het tweede advies 
Wij adviseerden de VVD en Lokaal Realisme het tussen hen bestaande oud zeer deugdelijk op te 
ruimen. In het belang van een stabiel gemeentebestuur. Hieraan is vrijwel direct na onze brief 
gehoor gegeven. De fractievoorzitters van beide partijen hebben met elkaar gesproken en in dat 



gesprek de meeste problemen opgeruimd. Daarbij is ruimhartig de hand in de eigen boezem 
gestoken. Onder leiding van 1 van ons heeft nog een vervolg gesprek plaatsgevonden tussen de 
fractievoorzitters en een aantal respectievelijke fractieleden van de VVD en Lokaal Realisme. Daarin 
is een werkbare omgang met elkaar afgesproken, zodanig dat niets de samenwerking in de weg hoeft 
te staan. Dit is zeer te prijzen. Een Bijbels gezegde luidt dat degene die zichzelf overwint sterker is 
dan degene die een stad inneemt. En zo is het maar net.  
 
Het derde advies 
Wij adviseerden de kleine partijen in uw raad woordvoeringsallianties met elkaar te beproeven. 
Mocht dat lukken, dan zou in het te sluiten coalitieakkoord een afspraak worden opgenomen dat 
met voorstellen vanuit deze allianties rekening dient te worden gehouden.  
 
Wij hebben de kleine fracties uitgenodigd om dit idee met ons te verkennen. Op 2 na hebben alle 
eenmensfracties aan die oproep gehoor gegeven. In dat gesprek is besproken dat 1 kartrekker vanuit 
deze groep aan de slag zal gaan om dergelijke allianties te onderzoeken. Deze zijn uiteraard niet 
beperkt tot de eenmensfracties. Zij kunnen worden uitgebreid naar grotere fracties die niet op 
voorhand deelnemen aan de coalitie besprekingen.  
 
Mocht dit tot een duidelijk resultaat leiden dan zal dit opgenomen worden in het te sluiten 
coalitieakkoord. Een eerste reactie op deze verkenning is reeds binnengekomen en meegedeeld aan 
de formatietafel. 
 
Het vierde advies 
De grootste partij in uw raad, GBWP, heeft geleden onder de aanloop naar de verkiezingen en de 
perikelen die erop volgden. Wij adviseerden hen partijen waarmee zij oud en nieuw zeer 
ondervonden uit te nodigen voor een gesprek en riepen die uit te nodigen partijen op daar 
ruimhartig gehoor aan te geven.  
 
Ook aan dit advies is vrijwel direct gehoor gegeven. GBWP heeft ons in een brief laten weten dat er 
contact is gelegd met alle fracties in uw raad over mogelijk oud zeer. De meeste daarvan hebben 
laten weten dat er geen sprake is van oud zeer tussen hen en GBWP. Met een aantal partijen zijn de 
gesprekken, zo begrijpen wij uit die brief, wel inhoudelijk over oud en mogelijk nieuw zeer gegaan. 
Echter zijn deze gesprekken helend geweest zodat het verleden kan rusten. Er kan, in de woorden 
van GBWP, nu opnieuw begonnen worden met een schone lei. Met de fracties van BSD, D66 en de 
fractie Siebelink/Dam is er voor GBWP een startpunt voor herstel van vertrouwen en er kan gebouwd 
gaan worden aan dat nieuwe vertrouwen.  
 
En ook hier geldt wat ons betreft dat dit zeer is te prijzen. In allen die deel hebben genomen aan deze 
gesprekken. Ook zij hebben zichzelf overwonnen en dat is een grotere opgave dan een stad in te 
nemen. Het is net ook al door ons gezegd. Dat u dit met elkaar heeft gedaan in het belang van een 
stabiel Bergs gemeentebestuur mag niet onvermeld blijven en is zeer te prijzen.  
 
De positie van GBWP  
De formerende partijen hebben met elkaar besproken dat het goed is om, gezien de snelle 
ontwikkelingen in de gesprekken met GBWP en een aantal partijen, komende week een verkennend, 
open en inventariserend gesprek met deze partij te voeren over hun relatie tot de coalitie. GBWP 
heeft aangegeven open te staan voor dat gesprek. Ondertussen is al een afspraak voor dit gesprek 
gemaakt en het zal plaatsvinden onder leiding van 1 van ons.  
 
Hoe nu verder? 
De partijen die op dit moment met elkaar in gesprek zijn over het vormen van een coalitie hebben in 
zich te komen tot een stabiele coalitie met voldoende vertrouwen in elkaar. Zij willen met elkaar een 



nieuwe bestuurscultuur dragen en vormgeven. De vorming van een coalitie ziet er op dit moment 
dus veelbelovend uit.  
 
Volledig uitgekristalliseerd is het nog niet. Daarvoor zijn nog meerdere gesprekken nodig. En het is 
ook nog niet duidelijk of de coalitie blijft bij de 6 partijen die op dit moment het blok vormen.  
Wat wel al duidelijk is dat met de voornemens die de beoogde coalitie heeft er voor uw raad een 
volwaardige positie zal ontstaan om deel te nemen aan het vormen van het beleid. U zult mee 
kunnen discussiëren over pijnpunten die in de komende bestuursperiode moeten worden opgelost.  
 
Wij roepen u allen op om daarbij het algemene uitgangspunt voor elk besluit die de coalitie met 
elkaar afspreekt, te omarmen. En dat is dat er geen beslissing wordt genomen zonder een 
deugdelijke financiële dekking, die eventueel vooraf moet worden gegaan door het maken van een 
keuze tussen het een wel en het ander niet.  
 
Uw raad zal na 28 april nader worden geïnformeerd over de uitkomst van de formatie gesprekken. 
Ook zult u, uiteraard, in de gelegenheid worden gesteld uw licht te laten schijnen over het akkoord 
op hoofdlijnen dat de formerende partijen met elkaar hopen te bereiken.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Greetje Bos 
Dick de Cloe 
 
 
 
 
 


